
Jeugdopbouwwerk afgebroken 

Een eigen jongerencentrum was een lang gekoesterde wens van de jongeren en de 
jeugdopbouwwerkers in Doetinchem. Met een jongerencentrum in de Gruitpoort 
kregen de jongeren vorig jaar eindelijk hun eigen plek. Dat de organisatie in handen van 
de Gruitpoort kwam te liggen, zorgde wel voor de nodige bedenkingen bij de jongeren. 
Een valse start, waarbij de jongeren zelf niet bij de plannen werden betrokken, gaf daar 
ook alle reden toe. Na het opzetten van een klankbordgroep voor jongeren werd het 
vertrouwen wel enigszins hersteld. GroenLinks Doetinchem heeft altijd gestreden voor 
de realisatie van een jongerencentrum. Na de toezegging van de wethouder dat het 
jeugdopbouwwerk behouden zou blijven, hebben we in 2012 het plan om een 
jongerencentrum in de Gruitpoort te vestigen het voordeel van de twijfel gegeven. Dat 
wil zeggen: voor een proefperiode van een jaar. Hierna zou het functioneren van het 
jongerencentrum worden geëvalueerd. 
GroenLinks was dan ook onaangenaam verrast door het nieuws dat de jeugdopbouw-
werker weg is en het jongerencentrum momenteel alleen nog wordt aangestuurd door 
de Gruitpoort. Opnieuw zijn de jongeren niet geraadpleegd of vooraf ingelicht en zij zijn 
dan ook erg ontdaan door dit nieuws. Op deze manier verdwijnt belangrijke expertise 
en ontstaat het risico dat er een groot aantal van de betrokken en actieve jongeren zal 
afhaken. Wethouder van der Meijs reageerde nogal laconiek en vond het zelfs niet 
belangrijk genoeg om de gemeenteraad te informeren over deze ontwikkeling. De 
wethouder kijkt blijkbaar van een afstand toe hoe het jeugdopbouwwerk in Doetinchem 
wordt afgebroken. 
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Onderzoek Europaweg 

In het uitvoeringsprogramma mobiliteit 
staat een onderzoek naar uitbreiding van 
de capaciteit van de Europaweg. De 
resultaten van dat onderzoek zijn 
voorgelegd aan de raad. Deze resultaten 
maken duidelijk dat de verkeersbelasting 
op de Europaweg vele malen groter is dan 
bij andere wegen; ruim anderhalf keer 
zoveel als de prognose voor de Oostelijke 
randweg. Het college heeft de raad 
voorgesteld om in te stemmen met een 
fasering van maatregelen om de door-
stroming van verkeer op de Europaweg te 
verbeteren. Het voorstel bevat enkele 
maatregelen die op de korte termijn 
kunnen worden gerealiseerd en waarvoor 
al geld beschikbaar is, zoals een fietsbrug, 
die wordt gefinancierd met een bijdrage 
uit project Wijnbergen. Voor de overige 
maatregelen wil het college bij de 
provincie gaan lobbyen voor een bijdrage. 
Al zou de provincie hierin willen investeren 
dan moet er altijd nog flink wat geld bij van 
de gemeente zelf. Dat geld is er niet, dus 
vallen die maatregelen wat GroenLinks 
betreft onder wensdromen. Daarom 
hebben we een amendement van de PvdA-
fractie gesteund waarin de lobbyactivi-
teiten worden geschrapt en alleen de 
korte-termijn-maatregelen worden 

uitgevoerd. De terechte overweging van de 
PvdA bij dit amendement is de krappe 
financiële situatie van de gemeente 
Doetinchem en de aanstaande decentrali-
saties binnen het sociaal domein. Het blijft 
wel wrang te constateren dat de PvdA 
eerder dezelfde overweging van 
GroenLinks bij de Oostelijke randweg niet 
relevant vond. Het amendement kreeg 
uiteindelijk geen meerderheid omdat de 
D66-fractie ineens om onduidelijke 
redenen van mening veranderde en het 
CDA en de VVD ging steunen. 

Eerlijke resultaten 

De jaarstukken is een weergave van de 
resultaten in het voorgaande jaar. Bij het 
doorlezen van de jaarstukken 2012 
bekroop ons echter het gevoel dat er een 
verkiezingspamflet van één van de 
coalitiepartijen voor ons lag. Zo wordt 
bijvoorbeeld aangegeven dat het 
Achterhoekse lente-diner in Den Haag 
succesvol is georganiseerd. GroenLinks wil 
best aannemen dat het organiseren van 
het diner succesvol is verlopen, maar wat 
heeft het opgeleverd? Extra bezuinigingen 
op het gemeentebudget misschien? Of 
sluiting van de Kruisberg? In de 
jaarstukken wordt zelfs de start van de 
verbouwing van de Schavenweide als 
wapenfeit genoemd. Wat heeft dat met de 

resultaten van de gemeente te maken? 
Zijn de wethouders ook al een 
aannemersbedrijf begonnen? Binnen onze 
fractie werd al de vraag gesteld: "Zou het 
college ook verantwoordelijk zijn voor het 
weer?"   
Aan slecht weer is weinig te veranderen 
en bij de jaarstukken gaat dat al net zo; je 
kunt ze alleen vaststellen. Struikelpunt 
voor vaststelling was voor GroenLinks wel 
dat het tekort voor de grondexploitaties 
bij deze jaarstukken niet werd aangevuld 
uit de algemene reserve. Hierdoor lijkt 
deze positiever. We zien dat besluiten die 
slecht uitvallen vooruit worden 
geschoven; het college lijkt wel vleugel-
lam. De GroenLinks-fractie kon zich prima 
vinden in een amendement van de SGP/ 
CU om de algemene reserve wel te belas-
ten met het tekort op de grondexploitatie. 
Dat geeft namelijk een eerlijk beeld. 

Dokken voor Iseldoks 

De geschiedenis van het project Iseldoks 
gaat terug tot 24 april 2008. Toen nam de 
gemeenteraad, uitgezonderd GroenLinks, 
het besluit om een samenwerkings-
verband met projectontwikkelaar Kondor 
Wessels Projecten (KWP) aan te gaan voor 
het ontwikkelen van het gebied tussen de 
papierfabriek en de Oude IJssel. Op 3 juni 
2011 moest de samenwerking echter al 
weer worden herzien en opnieuw nam 
een meerderheid van de raad het besluit 
om door te gaan met het project Iseldoks. 
Eind 2012 werd duidelijk dat KWP zich zou 
terugtrekken uit de tweede fase van het 
project en op 27 juni jl. legde het college 
in een nieuw voorstel twee keuzes voor 
aan de raad: doorgaan met Iseldoks voor 
een bedrag van €12,7 miljoen, of stoppen 
met Iseldoks: kosten: €14,5 miljoen. 
Buiten het feit dat de gemeente nooit aan 
dit samenwerkingsverband had moeten 
beginnen, leek de keuze voor doorgaan 
dus voor de hand te liggen, ware het niet 
dat in het voorstel de optie om door te 
gaan veel rooskleuriger werd voorgesteld 
dan de optie om te stoppen. Zo wordt het 
tekort verkleind met bedragen van 
verschillende middelen die nog helemaal 
niet beschikbaar zijn, maar in de toekomst 
wel worden verwacht. Een voorbeeld is 
de €1 miljoen natuurcompensatie die 
vrijkomt door de woningbouw op 



Vulcanus 

Vulcanus heeft een slechte reputatie op het gebied van het naleven van de 
milieuvoorschriften. Je zou een ijzergieterij nu niet meer op een dergelijke locatie 
starten, vanwege de overlast die aan zo’n bedrijf verbonden is. De GroenLinks-fractie 
kan zich goed voorstellen dat heel wat omwonenden het bedrijf liever vandaag dan 
morgen zien vertrekken, maar het is wel een gegeven dat het bedrijf er al heel wat 
jaren staat. Onlangs moest het nieuwe bestemmingsplan Langerak vastgesteld 
worden, waarin voor Vulcanus mogelijkheden waren opgenomen voor een andere 
benutting van de ruimte c.q. een uitbreiding. Dat ging een aantal omwonenden te 
ver; niet de milieuvoorschriften naleven en dan wel willen uitbreiden! In de 
beeldvormende raad waren alle fracties ongelukkig met dit voorstel. GroenLinks 
heeft voorgesteld om als raad samen met Vulcanus en de omwonenden de 
uitbreidingsplannen en de overlast te bekijken en van daaruit te zoeken naar een 
marsroute die aan alle belangen recht doet.  We zijn erg blij met de positieve reactie 
van zowel de omwonenden als  Vulcanus op ons voorstel. Ook was het goed om te 
zien dat de hele raad zich in dit voorstel kon vinden. Het is misschien geen 
gemakkelijke route, maar wel één waar bewoners en bedrijf actief partners zijn in de 
ontwikkeling van een deel van onze stad. GroenLinks blijft van mening dat een 
dergelijke uitnodigende houding van het gemeentebestuur naar haar inwoners 
nieuwe inzichten kan opleveren en/of draagvlak kan versterken. 

 

 

Redactie:  
Rob van Dillen: Tel. (0314) 682441 
Lezersadministratie:  
Marcella Heerenveen: 
fractieberichtdoetinchem@upcmail.nl 
 

Een gratis abonnement? Mail ons of 
stuur een kaartje naar: Antwoord-
nummer 90, 7000 VB Doetinchem 
 

Fractieleden: 
Frans Langeveld: 
f.langeveld.doetinchem.groenlinks@live.nl 

Sevda Bali: 
s.bali.groenlinks.doetinchem@live.nl 
Rob van Dillen: 
robdillen@upcmail.nl 
Dirk Kuipers: 
dc.kuipers@upcmail.nl 

Vijverberg-Zuid. Dit bedrag komt pas vrij 
nadat alle grond op Vijverberg-Zuid is 
verkocht; dit is momenteel geen reëel 
uitgangspunt. Daarnaast is eerder vast-
gesteld dat dit bedrag  zou worden gebruikt 
voor natuurontwikkeling in de Wehlse 
Broeklanden. Hiermee wordt opnieuw 
duidelijk dat bij deze coalitie natuur 
ondergeschikt is aan stenen en asfalt. 
De uitvoering van project Iseldoks is van veel 
partijen afhankelijk en zó complex dat er zelfs 
externen moeten worden ingehuurd omdat 
de kennis van onze eigen ambtenaren niet 
toereikend is. Volgens het college was het 
risico voor Iseldoks in 2011 nog €7 miljoen. 
Dat is nu dus al opgelopen naar €12,7 
miljoen. GroenLinks vindt het risico dat het 
bedrag nog veel verder zal oplopen te groot. 
De meerderheid van de raad bleef echter 
hardleers en wil door blijven gaan met risico 
nemen. Het wordt echt tijd voor een nieuwe 
wind in de gemeente Doetinchem! 

Motie tegen topsalaris 

Samen met 12 andere gemeenten is 
Doetinchem deelnemer in de 
gemeenschappelijke regeling Recreatieschap 
Achterhoek Liemers (RAL). Het RAL 
exploiteert recreatiegebieden en ontwikkelt 
en beheert toeristische fietspaden. Het 
algemeen bestuur van het RAL, bestaande uit 
alle deelnemende gemeenten, wil de 
gemeenschappelijke regeling opheffen en de 
taken van het RAL onderbrengen bij RGV 
(een bedrijfsmatige aanbieder van 
vrijetijdsbesteding). RGV krijgt daarvoor van 
het RAL een 'bruidsschat' mee, waarna de 
gemeenten aandeelhouder van RGV worden. 
Volgens het bijbehorende voorstel van het 
college is doorgaan met het RAL geen 
toekomstbestendige optie en leidt deze 
samenvoeging  tot een kostenbesparing voor 
de inwoners. Bovendien zou het 
aandeelhouderschap weinig risico's 
opleveren en financieel interessant zijn. 
GroenLinks wees de wethouder er op dat uit 
de risicoanalyse blijkt dat er wel degelijk 
financiële hobbels te nemen zijn. Of de 
aandelen financiële voordelen opleveren is 
maar zeer de vraag en aan wie zou je ze 
moeten verkopen? Daartegenover is het 
voordeel van aandeelhouderschap dat de 
gemeente ook een stem heeft in het bepalen 
van het salaris van de bestuurders van RGV. 
Omdat de directeur ruim 3 ton ontvangt, 
heeft GroenLinks een motie ingediend waarin 
het college wordt opgedragen om zich in te 
zetten voor een salaris conform de Wet 
Normering Topinkomens (beter bekend als 
de Balkenendenorm). De gemeenteraad 
stemde unaniem voor onze motie. 

Herman Kaiser vertrekt 

Het was een grote verrassing toen medio juni 
bekend werd dat burgemeester Herman 
Kaiser benoemd zou worden tot 
burgemeester van Arnhem. Op zich gunnen 
we hem deze uitdaging, maar de keerzijde is 

dat we in een tijd van grote veranderingen op 
het gebied van werk en zorg, maar ook op 
het gebied van intergemeentelijke 
samenwerking, een bestuurder met zijn 
kwaliteiten kwijtraken. Niet voor niets heeft 
de raad vorig jaar positief geadviseerd over 
zijn herbenoeming. Herman Kaiser heeft 
invulling gegeven aan het gevraagde profiel 
van een burgemeester die verbindt en 
netwerkt.  Dat heeft positief gewerkt voor 
zowel de interne als de externe 
verhoudingen van het bestuur van 
Doetinchem. De GroenLinks-fractie wenst 
hem veel succes in Arnhem. De raad zal op 
zoek gaan naar een waardige opvolger. Deze 
zal naar verwachting niet voor 2014 
gevonden zijn. 

Financiële risico's A18 Bedrijvenpark 

Dat het A18 Bedrijvenpark een groot 
financieel risico oplevert voor onze gemeente 
hebben we al eerder aan de orde gesteld in 
het fractiebericht. Voor de eerste fase is al 
nauwelijks belangstelling, laat staan dat de 
tweede fase van de grond komt. Fase twee 
staat dan ook 'in de ijskast' en is toegevoegd 
aan de zogenoemde strategische gronden. 
Strategisch grond blijft eigendom van de 
gemeente, maar wordt afgewaardeerd naar 
een boekwaarde van €6,- per m

2
. Uit het 

jaarverslag A18 Bedrijvenpark 2012 blijkt 
echter dat de grond van fase twee helemaal 
niet is afgewaardeerd en nog een 
boekwaarde  van €53,37 per m

2
 heeft. 

Hierdoor ontstaat een risico van ruim € 9 
miljoen. Een amendement van de SGP/CU, 
waarin het college wordt opgedragen om de 
risico's van het gehele bedrijvenpark 
inzichtelijk te maken en met een plan van 
aanpak te komen, hebben we dan ook van 
harte ondersteund. 

Wisseling van de wacht 

In de raadsvergadering van 18 juli zal Dirk 
Kuipers afscheid nemen als raadslid van de 

gemeente Doetinchem. Hij heeft er dan 8,5 
jaar als raadslid opzitten en geeft het stokje 
door aan Joost van der Walle, onze 
raadsvolger. Dirk is een markant raadslid 
(geweest). In menig debat is gebleken dat hij 
staat voor zijn zaak en zich niet gauw van 
zijn stuk laat brengen. Zijn voorbereiding op 
het begrotingsdebat, en met name de 
loonsom, was altijd doorwrocht. We hebben 
meerdere tegenbegrotingen ingebracht 
waarvan hij de basis onderlegde.  Vaak werd 
dit vergezeld van een wijze uitspraak uit het 
oude testament of van een wijsgeer, die 
menigeen aan het denken zette. 
Dirk zal nog niet helemaal verloren gaan 
voor de fractie. Hij gaat als raadsvolger door 
tot aan de gemeenteraadsverkiezingen, 
zodat we nog even gebruik kunnen maken 
van zijn adviezen. Joost is inmiddels 
ingewerkt en we verwachten dat hij snel zijn 
rol als raadslid goed zal gaan oppakken. We 
bedanken Dirk hartelijk voor zijn 
werkzaamheden als raadslid in Doetinchem 
en voor het vertegenwoordigen van het 
GroenLinks gedachtegoed. 
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